
  

1 z 10 

Obec Chlístovice 
IČO 00236110, ID dat.schránky: pdkbxsm 

tel. 327 595 291, e-mail: ouchlistovice@seznam.cz 
Chlístovice 66 

284 01 Kutná Hora 
 

 
 

Zápis ze zasedání zastupitelstva 
č . 10/2024 

konaného dne 12. 12. 2024 od 19:00 ve společenské místnosti nad 
MŠ, Svatý Jan t. Krsovice 22: 

 

1) Zahájení 
Starosta obce všechny zúčastněné, jak z řad zastupitelů, tak i veřejnosti, přivítal a v 19:00 
zahájil zasedání konstatováním, že zastupitelstvo se sešlo v počtu 11 členů a je 
usnášeníschopné.  

Přítomni: Ing. Jiří Zeman, Pavel Martínek, Bc. Veronika Strnadová, Roman Matoušek, 
RNDr. Zdeněk Janovský, Ph.D., Bohuslav Ryšánek, Dagmar Mašinová, Ing. 
Jaroslav Vokolek, František Strnad, Mgr. Lenka Michalová, Jaroslav Douda 

Omluveni: Eva Špačková, Jiří Kazda, Ing. Ondřej Kruliš, Václav Vlk 
Neúčastni: -  
 

2) Schválení programu 
Starosta seznámil zastupitele s navrhovaným programem zasedání, t.j. tak, jak byl uveden na 
pozvánce: 

1) Zahájení 
2) Schválení programu zasedání 
3) Zpráva ověřovatelů zápisu a schválení zápisu 
4) Jmenování zapisovatele a ověřovatelů zápisu 
5) Zpráva o činnosti starosty a Rady obce 
6) Rozpočtové opatření č. 7/2024 
7) Návrh rozpočtu Obce Chlístovice na rok 2025 
8) Návrh střednědobého výhledu rozpočtu Obce Chlístovice na rok 2025-2027 
9) Smlouva s Obcí Košice o ukládání biologického odpadu na kompostárnu v Kralicích 
10) Informace starosty o vývoji řešení svozu velkoobjemového odpadu ad. 
11) Různé 
12) Diskuse 
13) Závěr 

Dále specifikoval, že v bodu 11 – Různé navrhuje další dva body k doplnění, jež při 
přípravě zasedání opomenul. Starosta proto vyzval přítomné zastupitele k vyjádření. Návrhů 
na změnu programu nebylo, a proto starosta nechal hlasovat o návrhu programu: 
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Návrh usnesení: 
1) Zastupitelstvo Obce Chlístovice schvaluje program svého zasedání v podobě uvedené na 
pozvánce s doplněním následujících bodů 11 – Různé o následující body programu: 

11a) Sestavení inventarisační komise 
11b) Dohody o provedení práce se zastupiteli na rok 2025 

Výsledek hlasování: Pro: 11 Proti: 0 Zdrželi se: 0. 
Usnesení č. 1 bylo schváleno. 

3) Zpráva ov ěřovatel ů zápisu 
Starosta požádal ověřovatele zápisu Jaroslava Vokolka o podání zprávy o jeho ověření. Ten 
konstatoval, že zápis je úplný a věrný proběhlému jednání zasedání Zastupitelstva obce. 
Starosta následně nechal hlasovat o schválení zápisu z minulého zasedání ZO. 
 
Návrh usnesení: 
2) Zastupitelstvo Obce Chlístovice schvaluje zápis ze zasedání konaného dne 14. 11. 2024. 

Výsledek hlasování: Pro: 11 Proti: 0 Zdrželi se: 0. 
Usnesení č. 2 bylo schváleno. 

4) Jmenování zapisovatele a ov ěřovatel ů zápisu 
Starosta navrhl Dagmar Mašinovou k zapisování výsledků hlasování a jako zapisovatelku 
Lenku Michalovou. Pro toto zasedání navrhl ověřovateli zápisu Jaroslava Doudu a Pavla 
Martínka. Po vybídnutí nikdo neměl protinávrh ani jiný komentář, a tak starosta nechal 
hlasovat o návrhu. 
 
Návrh usnesení: 
3) Zastupitelstvo Obce Chlístovice určuje zapisovatelkou Mgr. Lenku Michalovou, 
zapisovatelkou hlasování Dagmar Mašinovou a ověřovateli zápisu Jaroslava Doudu a Pavla 
Martínka. 

Výsledek hlasování: Pro: 11 Proti: 0 Zdrželi se: 0. 
Usnesení č. 3 bylo schváleno. 

5) Zpráva o činnosti starosty a Rady obce 
V uplynulém období se Rada obce sešla jednou, a sice 10. 12. t.r.:  

1) Rada obce schvaluje rozpočet MŠ Chlístovice na rok 2025 v předloženém znění, a 
stanovuje následující závazné ukazatele: 1) prostředky na DPP 80 000 Kč, 2) 
prostředky na cestovné 35 000 Kč, 3) celkový příspěvek zřizovatele: 460 000 Kč. – 
Rozpočet MŠ je značně nejistý, zejména kvůli schválení zrušení financování 
nepedagogických pracovníků od 1. 9. s tím, že není jasné zda a jaká bude náhrada. 

2) Rada obce schvaluje střednědobý výhled rozpočtu MŠ Chlístovice na roky 2025-2028 
v předloženém znění. – Zákonem vyžadovaná nerealistická absurdita. 

3) Rada obce schvaluje nákup rozšíření programu KEO4 dle nabídky z 22. listopadu, na 
moduly nahlížení do účetnictví. – Starosta v tuto chvíli nemá možnost nahlížet do 
účetnictví a hůře se mu počítá např. rozpočet. 

4) Rada obce schvaluje Dohodu o umožnění skládky dřeva na pozemku p.č. 277/1, k.ú. 
Zdeslavice a bezúplatném převodu nově vzniklého pozemku (po KoPÚ) p.č. 647, k.ú. 
Zdeslavice u Chlístovic, s Mgr. Dušanem Forštem. – Situace vzniklá schválením 
KoPÚ Zdeslavice. 
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5) Rada obce schvaluje podání dotace ke Středočeskému kraji na obměnu vybavení 
knihovny v celkové výši cca 140 tis. korun. – Cílem je koupit nové regály, nový 
počítač a plátno. 

6) Rada obce souhlasí s vypsáním výběrového řízení na opravu střechy kulturního domu 
v Chlístovicích. – Dlouhé dodací lhůty pokrývačských firem, opravu je nutná 
nezávisle na získání či nezískání dotace. 

Další stručné informace: 1) kontejnerové stání osazeno prvním kontejnery, 13. 12. přibude 
kov; 2) opravena cesta k čp. 13 v Chlístovicích; 3) pokračování prořezávek křoví; 4) výsadby 
keřů u kontejnerového stání a u hřiště ve Zdeslavicích; 5) úspěšná kolaudace hřiště ve 
Zdeslavicích, dokončena i rampa a prodloužení dešťové kanalisace; 6) vyměněny LED 
zdroje, starosta si je vědom problémů a odlišných vlastností současných svítidel; 7) KSÚS 
vytahala patníky u OÚ; 8) havárie tepelného čerpadla v MŠ Krsovicích, zjištěno, že záložní 
zdroj už několik let nefungoval, problém po dvou dnech uzavřené MŠ opraven doplněn 
náhradní zdroj (topné patrony do akumulační nádrže). 

Jaroslav Douda se zeptal, zda se výměnou VO ušetří a podotknul, že jsou problémy 
s lampami s vysokými stožáry, jelikož není vidět na zem. Starosta uznal, že lampy nejsou 
ideální, ale že je projektant vyprojektoval na základě odborného posudku a norem. Dále 
starosta dodal, že dle projektanta drtivá většina úseků VO nesplňovala normu předtzím a bez 
přidání lamp je ani splňovat nemůže (jediné úseky, které normu splňují jsou průtah 
Žandovem, průtah Zdeslavicemi a VO u nových parcel na Vokrouhlíku v Chlístovicích). Co 
se týče úspory, starosta sdělil, že elektřina do VO stála vloni přes 350 tisíc, za příští rok 
starosta očekává pokles na cca 1/3 (projektován pokles na ¼, ale starosta tomu číslu nevěří). 
Dále starosta připomněl, že když zastupitelé hlasovali o tom, zda do této akce jít, tak při 
výpočtu návratnosti se bral v potaz také pokles nákladů na opravy VO. 

František Strnad a Bohuslav Ryšánek se zeptali, k čemu bylo vytažení patníků u OÚ a zda 
to nebyla škoda, protože patníky byly určitým symbolem obce. Starosta odpověděl, že se 
setkal s cestmistrem, kvůli v září poškozenému propustku pod silnicí u Růžičků. Při od OÚ 
k propustku si cestmistr patníků povšiml a zmínil, že v pásmu do 2 m od silnice III. třídy by 
pevné překážky být neměly a navrhl, že je KSÚS odstraní. Starosta souhlasil. Patníky se 
nacházeli na pozemku KSÚS a byly i jejím majetkem. Vytažení patníků si KSÚS zařídila na 
za svého rozhodnutí na své náklady. Starosta se nabídl, že pokud by KSÚS neměla pro ně 
využití, obec si je vezme, jak se také stalo. Starosta nechal patníky složit na složiště k ČOV. 
Místostarosta podotknul, že pokud bude mít KSÚS v záměru vytáhnout patníky 
v Chroustkově, tak by s tím nesouhlasil, jelikož tamější patníky v zatáčce již několikrát 
zabránili nárazu auta do domu čp. 8. Starosta skutečnost vzal na vědomí a podotkl, že to bude 
potřeba řešit, protože mu cestmistr předběžně sliboval, že by se měl letos dělat nový povrch 
na právě na průtahu Chroustkovem. Po skončení diskuse nechal starosta hlasovat o 
následujícím návrhu usnesení: 
 
Návrh usnesení: 
4) Zastupitelstvo Obce Chlístovice bere na vědomí zprávu starosty o jeho činnosti a činnosti 
Rady. 

Výsledek hlasování: Pro: 11 Proti: 0 Zdrželi se: 0. 
Usnesení č. 4 bylo schváleno 

6) Rozpočtové opat ření č. 7/2024 
Starosta seznámil přítomné s návrhem rozpočtového opatření, které počítá pro tento rok jako 
poslední, pokud nenastane nějaká mimořádná situace. Hlavní změny jsou následující: 

Příjmy: 
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pol. 1113 +60 tis. – daň z příjmu úprava očekávaných příjmů 
pol. 1211 +550 tis. – příjmy z výběru DPH 
pol. 1386 +15 tis. – příjmy z daně z hazardních her (normálních) 
pol. 1387 +10 tis. – příjmy z daně z hazardních her (internetových) 
pol. 4111 -24 tis. – vyúčtování dotace na krajské volby 
pol. 4116 -7 tis. – úpravy obdržených dotací ÚP, AOPK – upolíny 
pol. 4122 +91 tis. – přijaté dotace JSDH (vybavení a školení) 
pol. 4216 +1012 tis. – dotace LED světla a navýšení dotace hřiště Zdeslavice 
par. 3111 +11 tis. – přeplatek vyúčtování elektrické energie 
par. 3631 +5 tis. – přeplatek vyúčtování elektrické energie 
par. 3725 +10 tis. – EKO-KOM, vyšší platba za třízený odpad 

Výdaje (vše paragrafy): 
2115 +77 tis. – projekt a zpracování dotace FVE na OÚ 
2212 -20 tis. – peníze na dar v případě podání žaloby proti umístění stavby VRT 
3341 +75 tis. – rozšíření rozhlasu 
3399 -31 tis. – kultura, uzavření darů 
3745 +213 tis. – péče o zeleň – zpracování posudků a podání dotace na ořez dřevin 

(115 tis.), náklady na výsadbu aleje (cca 100 tis.), ještě nedoplaceno 
5512 +72 tis. – hasiči – dotace, zakoupení materiálu 
6112 +13 tis. – školení, zákonem dané navýšení odměn uvolněných zastupitelů 
6115 -24 tis. – vypořádání dotace na krajské volby 

 
Starosta doplnil hlavní důvody RO. Za prosinec přišlo na daních výrazně více, než 

očekával, dále pak přišly přeplatky, které se nově musí evidovat jako příjmy (dříve se dávaly 
do výdajů jako minusová položka). Konečně pak konstatoval, že vzhledem k podání žádosti o 
dotaci na ořez stromů, tak obec uhradila firmě VSW profi, s.r.o., náklady na dendrologický 
posudek a zpracování a podání žádosti o dotaci. Podobný případem je pak podání dotace na 
solární panely na střechu obecního úřadu, kde paní hospodářka zjistila, že se výdaje na úspory 
neergií musí vykazovat na jiný paragraf než § 6171 Místní správu. 

Starosta otevřel diskusi, ale se do ní nepřihlásil, a tak nechal starosta hlasovat o 
navrženém usnesení: 
 
Návrh usnesení: 
5) Zastupitelstvo Obce Chlístovice schvaluje rozpočtové opatření č. 7/2024 v předloženém 
znění. Rozpočtové opatření je přílohou zápisu z tohoto zasedání. 

Výsledek hlasování: Pro: 10 Proti: 0 Zdrželi se: 2. 
Usnesení č. 5 bylo schváleno. 

7) Návrh rozpo čtu Obce Chlístovice na rok 2025 
Starosta seznámil přítomné s návrhem rozpočtu, který byl řádně vyvěšen na úřední desce. 
Informoval, že díky podlosti Ministerstva financí, vedeného Zbyňkem Stanjurou, sice nebylo 
změněno Rozpočtové určení daní, ale Praze, Brnu a Ostravě bylo přidáno na úkor ostatních 
obcí změnou metodiky výpočtu hlavního parametru – počtu obyvatel vzetím údajů podle 
ČSÚ. Výsledkem je propad koeficientu pro dělení daňových příjmů naší obce o 2 %. Starosta 
dále není takovým optimistou, jako je Ministerstvo financí ohledně budoucího výběru daní (a 
růstu ekonomiky), tak raději ponížil příjmy oproti prognose ministerstva o cca 1/10. Zbytek 
příjmů je projektován podle letošního roku. Pod § 3639 je počítáno s příjmem za prodej 
stavebních parcel na Žandově. 
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Výdaje odrážejí plány obce na příští rok tam, kde to není podmíněno dotacemi. Prvním na 
pořadu je lesní hospodářství, kde starosta předal slovo hajnému, Jiřímu Vaníčkovi, aby 
seznámil přítomné s plánem hospodaření v lese na příští rok. Ten v krátké presentaci zmínil, 
že v letech 2023 a 2024 byl les mírně ziskový navzdory rozsáhlému zalesňování kůrovcových 
holin. To však bylo způsobeno jednak tím, že se dotěžovaly kůrovcové stromy (zejména na 
Mlejnku a u Čertovy kazatelny) a jednak tím, že byly velmi výhodné ceny modřínového 
dřeva, tak jich hajný využil a těžil modříny zbylé po vytěženém kůrovcových smrcích. Díky 
tomu však máme za roky 2023 a 2024 dohromady vytěženo okolo 2000 m3 (z toho cca 
polovina kůrovcové smrky, letos bylo vytěženo doposud 674 m3), avšak na desetiletí 2023-
2032 máme výměrem dán etát 7 000 m3, což nutně vede k tomu, že bude potřeba 
v následujících letech rychlost těžby snížit k cca 500 m3 za rok, což hajný v návrhu rozpočtu 
lesa zohlednil. Pro srovnání v letech 2018-2022 bylo vytěženo na 8 000 m3 dřeva, t.j. za pět 
let se vytěžilo více, než kolik máme dovoleno na 2023-2032. Dále Jiří Vaníček zmínil, že se 
letos vysadilo 3,77 ha a na příští rok plánuje obnovovat porosty o rozloze asi 2 ha. Náklady na 
les činily letos 1 900 tis., z čehož pěstební činnost činila v letošním roce 1 150 tis. (vše 
s DPH). Zalesněné paseky byly obehnány 3 km oplocenek, které vyšly na 330 tis. Dále hajný 
podotknul, že dotace odvíjející se od plochy obnovovaných porostů pokryjí asi 70 % u 
oplocenek a výsadeb a cca 40 % u ožinů (celkově bude požádáno za rok 2024 o dotace ve 
výši cca 700 tis.). Na příští rok očekává náklady za 1 480 tis. Rovněž počítá vytěžit 400 m3 
dřeva, z čehož očekává příjmy cca 750 tis. Velký rozdíl mezi náklady a příjmy by měla 
srovnat dotace na 700 tis. a ostatní příjmy. 

Vzhledem k očekávaným dotazům a vzhledem k tomu, že les představuje ucelený celek, 
otevřel starosta diskusi k lesu dříve, než bude pokračovat s představením zbytku výdajové 
stránky rozpočtu. František Strnad se zeptal na vylepšování oplocenek. Jiří Vaníček mu 
odpověděl, že vylepšování je potřeba v případě poničení většího počtu stromků v oplocence, 
což u většiny dřevin znamená, když počet stromků v oplocence poklesne o 30 a více procent 
výsadbového stavu.  

Dále Jaroslav Douda se zeptal, proč se nevyužijí 2 obecní pracovníci v lese na ožínání. Jiří 
Vaníček mu odpověděl, že v minulém roce to s tehdejším obecním zaměstnancem zkusil, ale 
ukázalo se to být neefektivní z důvodu malého rozsahu obsekaných ploch za jednotku času. 
Proto si myslí, že je efektivnější, když ožíná živnostník placený od plochy. Starosta jej 
doplnil, že dalším důvodem je, že mu přijde důležitější, aby údržbáři dělali kvalifikovanější 
činnosti než sekání křovinořezem. 

Do diskuse se také přihlásil XY, který se hajného zeptal, proč se nevěnuje zarostlým 
pasekám a vyvráceným stromům a jako příklad uvedl paseky v Mejšnici a vyvrácený smrk u 
Steklíku. Jiří Vaníček mu na to odpověděl, že s osazením pasek po kůrovci v Mejšnici počítá 
v letošním roce, kdy dosáhnou 5 let od vykácení, do kdy musí být zalesněny. Co se týče 
smrku, hajný o něm ví, ale považuje za zcela neekonomické kvůli němu do Chlístovic 
převážet svůj traktor s navijákem v ročním období, kdy jej používá k jiným úkolům (květen-
listopad), zároveň před rokem rada obce zamítla jeho návrh na zakoupení navijáku za obecní 
traktor, takže nemá prostředky to řešit. Zbývají tedy dvě řešení, buď se smrk prodá 
samovýrobci, který by si ho ale musel rozkrájet na polena, která by si pak vynosil k silnici 
(cca 50 m skrz mladý porost), nebo je potřeba počkat teď na zimu, kdy tu hajný bude mít 
traktor a bude to moci dodělat. Vzhledem k tomu, že o takovouto samotěžbu (smrk navíc není 
přímo na zemi, ale visí na bezpečném místě ve 2 m výšky) není zájem, tak přišlo hajnému 
racionální druhé řešení. Nabídl ale tazateli, že v případě zájmu si strom na samotěžbu může 
koupit. XY pokračoval dalším dotazem na cenu dřeva, kterou platí hajný v momentě, kdy 
platí sám sobě, a také na množství, které takto odtěžil. Odpověděl mu starosta s tím, že hajný 
odkoupil cca 70 m3 převážně palivového dřeva. Starosta si spočítal průměrnou cenu 
palivového dřeva, jež odkoupil hajný (cca 812 Kč/m3) a stejným postupem průměrnou cenu 
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palivového dřeva z ostatních samotěžeb (cca 805 Kč/m3). Dále starosta požádal tazatele, aby 
se s případnými stížnostmi na hajného obracel přímo na něj a ne na zaměstnance obce. 

Po té, co starosta vyzval přítomné k dalším otázkám a nikdo se nepřihlásil, uzavřel 
starosta diskusi k lesu a pokračoval v představování výdajové stránky rozpočtu. Další výdaje 
jsou počítány na zlepšování infrastruktury: opravy cest a dešťové kanalisace, rozhlas 
(dokončení sjednocení na bezdrátový rozhlas), rozšiřování a doplňování VO, kde je to třeba. 
Dále se počítá s dokončením rekonstrukce bytu v KD v průběhu ledna. V rámci údržby 
budou, jak již starosta avisoval, opraveny, kde je to potřeba zvoničky (Pivnisko, Kralice). 
Z investičních akcí starosta počítá na podzim se zahájením stavby hřiště na Žandově, 
případně s menšími prácemi na prvcích pro mládež na ploše v Chlístovicích u potoka. Ve věci 
kulturního domu rada odsouhlasila, že obec vysoutěží opravu střechy KD nezávisle na tom, 
zda získáme dotaci, či ne. V rámci odpadového hospodářství obec počítá s výstavbou nejméně 
tří odpadových hnízd (Žandov, Zdeslavice, Vernýřov). V ostatních kapitolách počítáme 
s běžnou údržbou a výdaji. 

Jaroslav Douda se zeptal, co se skrývá pod § 3745 – Péče o vzhled obce a veřejnou zeleň. 
Starosta otevřel návrh rozpisu rozpočtu podle položek a odpověděl mu, že hlavní částkou 
v rozpočtu tohoto paragrafu jsou již od roku 2022 (tedy z funkčního období, kdy starostou byl 
Jaroslav Douda) platy, protože sem byli pracovníci s výjimkou paní hospodářky přesunuti 
z § 6171, jelikož je to jejich hlavní náplní práce. Následně starosta okomentoval další 
položky, kde velkou tvoří náklady na paliva (nafta do traktorů a benzín do sekačky a 
křovinořezů) a náklady na služby (především opravy automobilu IVECO). 

Paní WZ se zeptala, jestli v budoucnu bude i hnízdo na odpad ve Svatém Janu t. 
Krsovicích. Starosta jí odpověděl, že v Krsovicích s ním v první vlně nepočítal, a to z důvodu 
komplikované situace, kdy většina návsi nepatří obci, a tak jediné rozumné místo je hned 
vedle zastávky (kde jsou v současné době). Problémem ovšem je, že toto místo také 
představuje jediný potenciální vjezd k pozemkům, které má obec slušnou šanci získat směnou 
v rámci probíhajících pozemkových úprav v k.ú. Kralice. Uvažoval proto o řešení v podobě 
plata ze zámkové dlažby, na němž by byly kontejnery umístěny a které by bylo obehnáno 
živým plotem. Toto řešení by ale ještě rád diskutoval s obyvateli Krsovic. Dalších otázek 
nebylo, a tak nechal starosta hlasovat o navrženém usnesení: 
 
Návrh usnesení: 
6) Zastupitelstvo Obce Chlístovice schvaluje rozpočet Obce Chlístovice na rok 2025 
v předloženém znění. Závaznými ukazateli rozpočtu jsou určeny paragrafy. Rozpočet je 
schválen jako schodkový, schodek bude kryt vlastními prostředky na bankovních účtech. 

Výsledek hlasování: Pro: 10 Proti: 0 Zdrželi se: 2. 
Usnesení č. 6 bylo schváleno. 

8) Návrh st řednědobého výhledu rozpo čtu Obce Chlístovice na 
roky 2025-2027 

Starosta informoval přítomné, že s narůstající nepředvídatelností struktury příjmů a výdajů se 
ze střednědobého výhledu rozpočtu stalo v podstatě věštění z křišťálové koule a jediné, co má 
smysl v rozpočtu asi plánovat jsou případné větší investiční výdaje v příštích letech, kam 
starosta zařadil především: 1) 2 mil. na dostavbu hřiště na Žandově (2026); 2) 5 mil. na 
pokračování opravy KD (2026); 3) 1,2 mil. na pokračování dílčích oprav místních 
komunikací (2026). Ostatní závisí na dotačních a jiných příležitostech. Na rok 2027 starosta 
neplánoval žádné větší akce předpokládaje, že program pro rok 2027 vyvstane z volebních 
programů zastupitelů zvolených v řádných volbách na podzim 2026. 
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Po tomto úvodu otevřel starosta diskusi, do které se přihlásil Bohuslav Ryšánek, který se 
zeptal, jestli by se ve výhledu nemělo také předpokládat s opravou zdiva na Sionu. Starosta 
mu odpověděl, že si je vědom jednak skutečnosti, že se na některých místech v šedesátých 
letech opravené zdivo rozpadá [resp. bylo i cíleně rozbito, jak jej doplnil Bohuslav Ryšánek], 
jednak ví o aktivitách vyvíjených Mgr. Tvrdíkem a dalšími, kteří by rádi situaci na Sionu 
zlepšili, ale starostův názor je, že si nemyslí, že by bylo správně, aby v takových aktivitách 
byla hlavním činitelem obec, protože to je věc, které je potřeba se věnovat s mnohem větším 
úsilím, než které by tomu mohl starosta věnovat, a tudíž by tu energii musel věnovat na úkor 
aktivit, které považuje starosta za potřebnější. Bohuslav Ryšánek na to začal starostovi 
navrhovat možné cesty, kde by obec mohla získat na tyto aktivity finanční podporu. Starosta 
mu odpověděl, že vyjednávat, podávat a následně administrovat dotace stojí hodně času a 
nabídl Bohuslavu Ryšánkovi, že pokud si vezme tuto věc za svou a začne o příspěvky žádat, 
tak ho v tom starosta podpoří, ale starosta nemůže být tím, kdo celou akci táhne. Z hlediska 
rozpočtového výhledu starosta navrhl, že obec by mohla uvažovat uvolnění až 200 tisíc na 
opravu zdiva na Sionu v roce 2026, pokud by s podařilo získat nějaké dotace. Nikdo další se 
do diskuse nepřihlásil, a tak nechal starosta hlasovat o návrhu usnesení: 
 
Návrh usnesení: 
7) Zastupitelstvo Obce Chlístovice schvaluje střednědobý výhled rozpočtu Obce Chlístovice 
na roky 2025-2027 v předloženém znění s navýšením výdajů na § 3399 o 200 tisíc pro rok 
2026 na případnou opravu zdiva NKP Sion. 

Výsledek hlasování: Pro: 11 Proti: 0 Zdrželi se: 1. 
Usnesení č. 7 bylo schváleno. 

9) Smlouva s Obcí Košice o ukládání biologického od padu na 
kompostárnu v Kralicích 

Starosta informoval přítomné, že jej oslovila starostka Obce Košice, MVDr. Martina 
Nováková, s žádostí o možnost využívat naši kompostárnu. Kompostárna doposud kapacitu 
má a dle vyjádření právníků veřejnoprávní smlouva není nutná, stačí uzavření občanskoprávní 
smlouvy. Zákon umožňuje komunitní kompostárnu sdílet. Obec Košice má zájem o vývoz 
kontejneru naším kontejnerovým automobilem. Starosta to vnímá jako smysluplné využití 
obecní techniky. Navrhovaná dohoda obsahuje také sazby za kilometr a za 1 t uloženého 
odpadu. Starosta do návrhu žádnou hodnotu nedoplnil, ale má spočítané náklady na provoz 
obecního auta (i s časem řidiče) na cca 35 Kč/km. Na poplatek za převzetí tuny bioodpadu 
jasný názor nemá, navrhoval by 1 000 Kč/t. 

Následně dal starosta prostor k diskusi, do níž se přihlásil Jaroslav Vokolek s otázkou, 
kolik odpadu Košice vyprodukují. Starosta mu odpověděl, že dle jeho informací by se mohlo 
jednat o 3-4 kontejnery o objemu 3 m3 ročně, t.j. méně než 10 t/rok. Naše kompostárna má 
kapacitu 150 t/rok a kapacitu na ní rozhodně máme. Následně se do diskuse přihlásila MVDr. 
AB, zastupitelka Košic, která starostou uváděné údaje potvrdila a doplnila vysvětlení, proč 
Obec Košice žádá o uzavření smlouvy. Doposud bioodpad od košického hřbitova vyváží 
firma AVE, která si účtuje velké peníze za pronájem kontejneru, jeho vývoz a navíc bere takto 
vyvezený odpad jako komunální odpad, dokud obsahuje byť třeba jen jednu svíčku nebo jiný 
nerozložitelný předmět. Za těchto podmínek je pro Obec Košice mnohem výhodnější se 
dohodnout s naší obcí. Další příspěvky do diskuse nebyly. Starosta se proto otázal přítomných 
zastupitelů, jednak jestli souhlasí s předloženou smlouvou, a jednak jestli jim navržené taxy 
přijdou jako odpovídající. S první otázkou všichni souhlasili. Na druho odpověděl Pavel 
Martínek, že to musí mít spočítané starosta, jestli je to takto rentabilní. Starosta mu 
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odpověděl, že provoz auta Iveca a náklady na řidiče je schopen vyčíslit poměrně dobře 
(navržená částka 35 Kč/km), ale vyjádřit podíl dovezeného bioodpadu z nákladů na provoz 
kompostárny (přehazování zakládek apod.) mu přijde skoro neproveditelné a uvedená částka 
za tunu je tak jenom jeho odhad. Dalších příspěvků nebylo, a tak nechal starosta hlasovat o 
následujícím usnesení: 
 
Návrh usnesení: 
8) Zastupitelstvo obce Chlístovice schvaluje Smlouvu o ukládání biologického odpadu na 
kompostárnu v Kralicích s Obcí Košice za následujících podmínek: 1) sazba odvozu 
kontejnerů 35 Kč/km bez DPH; 2) skládkovací poplatek za 1 t ve výši 1 000 Kč bez DPH. 

Výsledek hlasování: Pro: 12 Proti: 0 Zdrželi se: 0. 
Usnesení č. 8 bylo schváleno. 

10) Informace starosty o vývoji řešení svozu velkoobjemového 
odpadu ad. 

Starosta sdělil přítomným, že dle pověření z minulého zasedání jednal s p. Kvasničkou, 
obchodním zástupcem firmy FCC ohledně velkoobjemového odpadu a sdělil přítomným, že 
firma FCC s myšlenkou příliš spokojena není a navrhuje kompromis. Jeden svoz uspořádat 
klasickým způsobem a druhý by byl v režii obce. Starosta ještě zvažuje alternativu v podobě 
zajištění 2-3 velkých kontejnerů v obou termínech (Chlístovice, Žandov, Kralice) a nabídky 
svozu na obecních kontejnerech z ostatních místních částí. Podstatné je, že FCC obci nebude 
přijímat odpad z našich kontejnerů, pokud nezachováme alespoň jeden svoz. Starosta vyjádřil 
názor, že si není jist, tak je za takovéto situace výhodné zvažovat svoz vlastními prostředky. 

Dále starosta uvedl, že dalším předmětem jednání s p. Kvasničkou byl nový cenový 
dodatek ke smlouvě na svoz komunálního odpadu. Firma FCC navrhuje ponechat stávající 
ceny s výjimkou skládkovacího poplatku, který poroste dle zákona o opadech každoročně až 
do roku 2030. Starosta byla ale p. Kvasničkou informován, že firma FCC může tyto ceny 
garantovat pouze do konce března. V současnosti je totiž zavřená skládka v Čáslavi, protože 
byla dosažena její kapacita a rozšíření skládky bylo (minimálně prozatím) neschváleno 
krajským úřadem. Prozatím platí dohoda mezi firmami FCC a AVE (vlastník čáslavské 
skládky), že firma FCC vozí komunální odpad na jinou skládku firmy AVE, a to v Benátkách 
n. Jizerou a firma AVE přispívá na vícenáklady s dopravou. Tuto dohodu mají ale zmíněné 
firmy do konce března. Pokud se do té doby situace okolo čáslavské skládky nevyřeší, bude 
nám FCC náklady na delší dopravu na skládku FCC nuceno začít účtovat. Předběžně se p. 
Kvasnička nechal slyšet, že by se jednalo o cca 300 Kč/t. 

Po tomto úvodu starosta vyzval k diskusi, kde několik zastupitelů se zamýšlelo nad pro a 
proti změny organisace svozu velkoobjemového odpadu. Vzhledem k tomu, že žádná 
z možných variant není úplně ideální, dohodli se nakonec zastupitelé na odložení rozhodnutí 
o podobě svozu velkoobjemového odpadu na lednové zasedání zastupitelstva. Následně 
navrhl starosta hlasovat o následujícím usnesení: 
 
Návrh usnesení: 

9) Zastupitelstvo obce Chlístovice schvaluje dodatek č. 22 ke smlouvě s firmou FCC na odvoz 
odpadu a odkládá řešení otázky velkoobjemového odpadu na lednové zasedání. 

Výsledek hlasování: Pro: 12 Proti: 0 Zdrželi se: 0. 
Usnesení č. 9 bylo schváleno. 
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11) Sestavení inventarisa ční komise  
Jako každoročně je potřeba sestavit do konce ledna inventuru obecního majetku, aktiv a pasiv 
k 31. 12. 2024. Starosta dále informoval, že příští týden proběhne předání mobiliáře MŠ 
zakoupeného z dotace mateřské škole, čímž se dokončí dávání inventury obecního majetku do 
pořádku, díky čemuž se (dle starostova názoru) také dosáhne podstatného zkrácení celé 
inventury. Starosta proto navrhuje proti minulým letům komisi zúžit na tři členy, kteří by 
nově měli na starosti obě části inventury (fysickou i dokladovou). Starosta navrhuje členy 
napříč kandidátkami z řad těch, kteří se v minulých letech osvědčili, t.j. Lenku Michalovou, 
Veroniku Strnadovou a Pavla Martínka. Navržení členové komise se z důvodu střetu zájmu 
vyloučili z dalšího projednávání tohoto bodu. 

S tím otevřel diskusi a vyzval navržené členy k vyjádření a k navržení případných jmen 
pro doplnění či protinávrhů. Navržení členové s členstvím souhlasili a protinávrhů nebylo, 
proto starosta nechal hlasovat o následujícím usnesení: 
 
Návrh usnesení: 

10) Zastupitelstvo Obce Chlístovice jmenuje inventarisační komisi pro inventuru 
k 31. 12. 2024 ve složení Mgr. Lenka Michalová (předsedkyně), Pavel Martínek (člen), Bc. 
Veronika Strnadová (členka) a stanovuje jim každému odměnu ve výši 1 500 Kč formou DPP. 

Výsledek hlasování: Pro: 9 Proti: 0 Zdrželi se: 3. 
Usnesení č. 10 bylo schváleno. 

12) Dohody o provedení práce se zastupiteli na rok 2025  
Jedná se opět o každoroční nutnost, kdy zastupitelé musí schválit všechny DPP a DPČ pro 
zastupitele. Kromě inventarisační komise se jedná o pouze o Bohuslava Ryšánka, který vede 
kroniku a slouží na funkci knihovníka. Dosavadní odměna je 5 000 Kč/rok za vedení kroniky 
a 3 000 Kč/měs. za vedení knihovny. Bohuslav Ryšánek konstatoval střet zájmu a vyloučil se 
z dalšího projednávání příslušného bodu. 

S tím starosta otevřel diskusi, v níž padl návrh, že vzhledem k tomu, že se už léta 
nezvedala odměna za vedení obojího, jestli by zastupitelé neměli rozhodnout o zvýšení. 
Starosta souhlasil a navrhl navýšení dosavadních částek o 1 000 Kč za kroniku a navýšit 
knihovnu o 20 %, t.j. na 3 600 Kč/měs. S tím všichni zúčastnění souhlasili, a tak po skončení 
diskuse navrhl hlasovat o následujícím usnesení: 
 
Návrh usnesení: 

11) Zastupitelstvo Obce Chlístovice souhlasí s uzavřením dohod o provedení práce 
s zastupitelem Bohuslavem Ryšánkem o rozsahu 20 h, odměna 6 000 Kč, vedení kroniky, o 
rozsahu max. 200 h, odměna 43 200 Kč, činnost knihovníka. 

Výsledek hlasování: Pro: 11 Proti: 0 Zdrželi se: 1. 
Usnesení č. 10 bylo schváleno. 

13) Diskuse 
Starosta konstatoval vyčerpání programu ZO a navrhl termín dalšího jednání na 23. 1. 2025 
od 19 h v zasedací místnosti na OÚ, Chlístovice 66. Po dohodnutí termínu otevřel starosta 
volnou diskusi. 

Do ní se přihlásil XY dotazuje se, na základě jakého rozhodnutí nechal starosta 
v Chlístovicích do Kaštanů dát zábranu do úvozu. Starosta mu odpověděl, že důvodů pro 
umístění zábrany bylo několik: 1) poškození v květnu opravené první části úvozu, protože 
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tam začala jezdit auta pošty, PPL ad., která si tamtudy začala zkracovat cestu k vodojemu, ač 
cesta za špatného počasí je pro dodávky spíše neprůjezdná a dochází k jejímu poškození; 2) 
cesta není vedena v pasportu pozemních komunikací jako cesta; 3) starosta dostal stížnosti, že 
úsek z Kaštanů směrem k vodojemu je už kvůli vyježděným kolejím obtížně průchozí pro 
rodiče s kočárky. XY a Bohuslav Ryšánek namítali, že Kaštany se přeci vždy jezdilo. XY si 
dále stěžoval, že v domě čp. 72 má složené dřevo a když pro něj pravidelně s vozíkem jezdí, 
nemá při zvednuté zábraně jak projet skrz a na dvorku čp. 72 se nemá jak otočit. Pavel 
Martínek navrhl, jestli by problém řešilo, kdyby pan XY obdržel od zábrany klíč. XY se 
k tomu nevyjádřil a konstatoval, že zábrana v Kaštanech nemá co dělat, protože se tamtudy 
odedávna jezdilo. 

Následně se do diskuse přihlásil Jaroslav Douda, který se dotazoval, proč stále ještě není 
uklizeno po čarodějnicích v Chroustkově. Jaroslav Vokolek mu odpověděl, že už tam 
s Květoslav Lupínkem byli douklidit a že se domnívá, že toto je v pořádku. 

Jaroslav Vokolek si poté vzal slovo a předložil zastupitelům k úvaze, že obec má 
informace, že by měla být v blízké době na prodej chlístovická hospoda (čp. 1) a že by obec 
měla uvážit, jestli nemá tento objekt koupit. Na podporu svého tvrzení uvedl příklad ze 
sousedního Malešova, kde v 90. letech byla hospoda na prodej, ale tehdejší starosta ji 
nekoupil a Malešov v současné době postrádá srovnatelný prostor se sálem a současný 
starosta Malešova se to snaží různými cestami kompensovat jako např. koupením poloviny 
starého ovčína, kde je v současné době myslivecká klubovna. 

14) Závěr 
Po vyčerpání diskuse, starosta popřál všem zúčastněným hezký zbytek večera a radostné 
prožití Vánoc a vše dobré do nového roku a zasedání v 22:15 ukončil. 
 
 
Zapsala:  Mgr. Lenka Michalová 
 
Ověřili:  
 
  Jaroslav Douda 
 
 
  Pavel Martínek 
 
 
 
 
 
 

Zdeněk Janovský 
    starosta obce 


